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                        Kızıltan ULUKAVAK 

 Safranbolu Belediyesi’nin satın aldığı otobüslerle, geçen hafta kent içi toplu ulaşıma, çeyrek yüzyıl 
kadar sonra yeniden başlaması büyük sevinç yarattı. Halk arasında, otobüslerin rahatlığına, konforuna ve 
sahip olduğu çağdaş teknik donanımına ilişkin beğenilerin dillendirildiğine tanık olundu. 

 Şu gerçek, öncelikle anımsanmalıdır: Belediye tarafından kent içi otobüs işletmeciliği 
Safranbolu’da çok eskilere dayanan bir kamusal hizmettir. Bırakınız ilçe merkezlerini, birçok büyük il 
merkezinde dahi, kent içinde Belediye otobüslerinin kullanılmasının söz konusu olmadığı 1940’lı yılların 
başlarında Safranbolu’da, Şehir-Bağlar arasında Belediye otobüsleriyle toplu ulaşım başlatılmıştır. O 
yıllarda Bağlar Köyiçi’nde, Ciğertarlası’ndaki eski İdadi binasında (halen Meslek Lisesi) yeni açılan 
ortaokulun öğrencileri için de, Belediye’nin özel otobüs seferleri düzenlemesi çok yararlı olmuştur. Bu 
arada uzun yıllar, Bağlar Köyiçi’nden sabah 08.30’da, Şehir’den de öğleyin 12.15 ve akşam 17.15’te hareket 
eden otobüsler, Kale’de Hükümet Konağı’ndaki görevliler için, bir memur servisi işlevi görmüştür. 

 Belediyenin otobüs işletmeciliği, Safranbolu’nun dağınık bir yerleşim alanına sahip olmasının, 
kent merkezi ile Bağlar’ın birbirinden inişli çıkışlı 3 Km uzaklıkta bulunmasından kaynaklanan bir 
zorunluluktu. Ayrıca, Şehir-Bağlar arasında binek ve yük hayvanları ya da  yaya olarak, yıllar boyu 
sürdürülen ulaşıma, çağın gereği olarak motorlu araçların kullanımıyla zaman ve kolaylık kazandırılmak 
isteminin  de doğal sonucuydu. 

 Belediye Otobüsleri, yarım yüzyıl dolaylarında Safranbolululara kent içi ulaşımda büyük rahatlık ve 
kolaylık sağladıktan sonra, her ne sebeptense Belediye’nin toplu yolcu taşıma hizmetinden çekilmesi ve 
hatta 2000’li yılların başlarında, bir üst düzey yetkilinin “Belediye, otobüs çalıştırarak, esnaflık mı yapar?” 
dediğine tanık olunması büyük talihsizlikti. Oysa, Cumhuriyet döneminde 1930 yılında ilk çıkan 1580 sayılı 
olanından başlayarak, halen yürürlükte olanına kadar tüm Belediye Kanunları, kent içi otobüs 
işletmeciliğine, Belediyelerin gerçekleştirmesi gerekli görevler arasında yer vermiş bulunmaktaydı. 

 Üstelik, Safranbolu’da otobüs işletmeciliği halkın her an ihtiyaç duyduğu, alışılagelmiş olağan 
Belediye hizmetlerinden biriydi. Özel otomobili olanlar da, karlı buzlu havalarda Belediye Otobüslerini 
tercih ederlerdi. Otobüs İşletmesi zararda da değildi. Örneğin, 1970’li yıllarda her yıl, o yıl elde edilen karla, 
Devlet Malzeme Ofisi’nden satın alınan bir aracın şasesi üzerine, karoser yaptırılarak, yeni bir otobüs 
halkın hizmetine sunulabiliyordu. 

 Böylesine önemli bir Belediye hizmetinden, çeyrek yüzyıl sonra da olsa, Safranboluluların tekrar 
yararlandırılmaya başlanması nedeniyle, başta Belediye Başkanı Sayın Elif KÖSE olmak üzere, Belediyenin 
ilgili karar organlarının ve hizmet birimlerinin tüm görevlileri kutlanmalıdır.  

 Bu arada, eski yıllara ilişkin bir nostalji yaşamak amacıyla yeni otobüslerden birine binip, kısa bir 
yolculuk yapan bu satırların yazarı olarak, şu gözlemden de söz etmekte yarar olacaktır. Otobüsün 
güzelliği, temizliği, biniş-iniş kolaylığı ve donanımının sağladığı çağdaş olanakların yanı sıra, durak yerinde 
otobüsün kalkış vakti beklenirken, çok sayıda kişinin, çeşitli semtlere gidecek otobüslerin geliş yönüne ve 
hareket saatine, güzergahına, otobüs kartlarının nasıl ve nereden alınacağına ilişkin sorularını, otobüs 
şoförünün; hiç usanmadan sabırla, güler yüzle; soranlara büyük bir nezaket ve saygı göstererek yanıtlaması 
da çok önemliydi ve takdirle karşılanacak değerdeydi. 

 Tüm Safranbolululara yeni otobüsler hayırlı ve uğurlu olsun; hep keyifli yolculuklar yapılsın. 
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